
 

Gruppearbeid høstseminar 2022 

 

Enøktiltak 
Sensorer kan installeres slik at lyset slås av innendørs når rommet ikke er i bruk. 

Anleggslys ble diskutert. Miljøarbeideren fra Snarøya fryktet at hvis man slår av lyset når det ikke 

foregår organisert aktivitet vil man miste den uorganiserte aktiviteten som man gjerne vil ha på 

idrettsbanene.  

Gruppa var bekymret for det betydelig ansvar som pålegges styrene når de må ta opp lån for å betale 

strømregningen. Dette betyr økt ansvar for frivilligheten og idrettslagene. Det vil kunne bety redusert 

tilbud og vanskeligere å rekruttere ledere.  

• Redusere antall baner med undervarme fotball 

• Kortere periode med undervarme på fotballbaner 

• Utsette oppstart kunstisbaner 

• Slalombakker; redusere tilbud ved færre nedfarter, dvs mindre snøproduksjon 

• Senke inne temp i idrettshaller 

• Gjennomgang lysstyring fotballbaner; mange som lyser uten at de er i bruk! 

• Termostatstyring 

• Tidsbegrensning på strøm 

• Temperaturregulering  

• Bruke varmen fra kjøleanlegg 

• Skifte til bevegelsesstyrte lamper, det er mange som glemmer å skru av lyset, hvordan vil 

dette fungere i en skiløype eller på en fotballbane? Er det penger å spare på dette? Det er 

flere ball-binger uten aktivitet, men med lys.  

• Kunstgressbane, hvor stor temperatur er det behov for i dekket?  

• Hvor høy temperatur trenger man innendørs? Eller i et basseng?  

• For vår gruppe, gjelder primært klubbhus:   

• Vurdere luft-luft varmepumpe i en av tre klubblokaler. Redusere varmen i lokalene. Bærum 
Seilforening.  Sjekket med BIR- finnes midler å søke på. Frist 1. mars.   

• Reparasjon av ventilasjonsaggregat på Båtsportens Hus, huset har allerede tre 
varmepumper.   

• Stenge badstuen BKK  

• SKK og BKK: Bruker mest strøm på å varme vann til dusjing. Kunne vurdert sparedusjer.   

• Gjennomgå Energibruk og energikilder i oppvarming, oppvarming varmt vann, utskifting til 
led-pærer.   

• Solcellepanel på tak av klubbhus.  

• Vann-luft varmepumpe kunne vært interessant, men er trolig en for dyr investering.   

• SKK vurderer grunnvarme  



• Kommunal harmonisering av mål om effektiv bruk - flere avdelinger i BK har forskjellige 

interesser og motiver i dag (ex: Vann i badeanlegg vs. kjøling utebane, «samme anlegg») 

• Bytte til LED, tidsstyring, astro-ur, nivåstyring 

• Bedre planlegging utnyttelse fra overskuddsvarme - for eks: magasinere 

overskuddsvarme fra kjøling til å benytte lys, klubbhusoppvarming og oppvarming av 

fotballbaner. Løsning med eller uten solceller. 

• Framtidige avtaler eller ny kommunal avtale på strøm må kunne forhandles fram med en 

ramme som dekker forbruket til også idrettslagseide anlegg. 

• Burde IL kunne søke på ordning med ENØK tiltak? 

• Er det etablert/kan det etableres? 

• Behov for å inkludere andre energiformer enn strøm i støtteordninger fra staten 

• Vedr. bruk av varmtvann i idrettshaller; det ønskes vurdert å installere varmevekslere i 

garderobeanlegg 

• Vurdere å etablere solcelleanlegg på/i idrettsanlegg 

• Vurdere å installere smart-devicer som bruker strøm når kostanden er lav 

• Tidsbestemt, polett ved dusjing 

• Skru av, skru ned, begrense, ledpærer 
 

Post corona – hvordan står det egentlig til?  
Vi har mistet noen. Mange fotballag er trukket i år.  

Inne-idrettene har lidd. Foreldrene forsvinner i helgen på hytta. 

Økt aktivitet på noen uteområder. Golf og tennis har sett en økning. 

• Lite nedgang ifht tidligere sesonger 

• Tyrving: For mellomalderen er det færre utøvere, mens for de yngste og de eldre utøverne er 

det ganske lik deltagelse.  

• Skytemiljøet: Færre deltagere etter corona. Hele ungdomsgruppa forsvant i corona. Nå rett 

etter corona har det blitt flere.  

• Det er kanskje litt for tidlig å si hvordan det egentlig står til etter corona?  

• Alle er avhengige av at den gode og positive kjernen som er med i laget ikke forsvinner, da 

drar de med seg mange.  

• Det var vanskeligere å opprettholde tilbudet for skytterne i pandemien, sammenlignet med 

utendørsidrettene, f.eks sykling.  

• Frivilligheten er ganske god etter pandemien.  

• Et problem vi ser i forhold til frivillighet er å jobbe mer med systemer som gjør at vi får 

kommunisert smidigere til frivilligheten. Det er mange frivillige som ønsker å tilhøre grupper.  

• Å få foreldrene til å bidra på aktiviteter, krever en god planlegging i god tid.  

• Det er kanskje færre 15 åringer som deltar etter to år med pandemi, det er færre som har 

kommet i gang igjen etter korona.  

• Det er tyngre å få med foreldrene, det krever bedre struktur og kommunikasjon, 

sammenlignet med før. Man må være ute i god tid og ikke forvente for mye.  

• Bærum Seilforening har ikke mistet medlemmer.   

• Kajakklubbene: merker veldig stor nedgang i etterspørsel etter kajakk-kurs som var veldig 
etterspurt når "alle" skulle på ferie i Norge 2020-2021  

• Seilforeningen: nedgang i etterspørsel etter dagskurs, sommerskolen mv 

• Både SKK og BKK har noen færre aktive, men dette er trolig ikke pga. korona.   



• Paradoksalt nok positivt for idrettene i gruppe 2 (skøyteidrettene) ved at samholdet 

under perioden var god. Konsolidering under corona - i sum virker det som økt 

rekruttering under og etter. De eldre utøverne slet nok mer under covid og har nå trolig 

større utfordringer. 

• Haslum; høy aktivitet på akademier, lavere aktivitet på cuper, antall medlemmer noe 

fallende. Vanskelig å si om det er corona eller økte kostnader 

• Stabæk håndball; aktivitet omtrent den samme, frivillige blitt borte, utfordrende ved 

arrangementer, ikke samme fokus og drill som tidligere 

• VIVIL; frivillige blitt borte 

• Sandvika basket; økt medlemstall og aktivitet 

• EB-85; økt medlemstall og aktivitet – litt på etterskudd 

• Judo: går ganske bra, savner yngre grupper 

• Squash: Halvert medlemstall. Burde hatt egne baner. 

• Svømming: Mistet mange medlemmer, tatt igjen, mistet års grupper som hadde erfaring med 
å konkurrere. 

• Friskis: Mistet mange medlemmer, sakte oppover. 
 
 

Like forhold for alle idretter – hva legger du i det? 
Historikken er avgjørende, og det er vanskelig å gjøre noe med etablerte ordninger. Man må utjevne 

forskjellene over tid og øke potten. Uteidretter, f.eks langrenn og alpint mottar mindre støtte, dvs 

mere egenbetaling enn hallidrettene, dette er forskjellsbehandling/ikke likebehandling 

• At alle skal få like mye økonomisk støtte per deltager, samtidig som at det må stå i stil til 

antall deltagere som er interessert.  

• At man har et tilbud til alle idretter, at man har et sted man kan praktisere idretten.  

• Se på behovet, hvilke forhold som rår, slik at man kan heve graden av like forhold.  

• Hjelpe til med å skaffe de som sitter med det overordnede ansvar i forhold til 

anleggssituasjonen en reell oversikt over hva som faktisk er status innenfor forhold.  

• Hvordan kan man bli flinkere til å samarbeide på tvers av idrettene?  

• Hvordan kan man tilrettelegge for at idrettene kan tenke større i forhold til flerbrukshaller? 

Kan kommunen være behjelpelig til å hjelpe de mindre idrettene?  

• Hvilke idretter kan man kombinere i en fleridrettshall? Hvordan skal planen se ut for at 

idrettene får nok tid til å bruke hallen, når det er en flerbrukshall?  

• Hvordan kan man utnytte haller bedre? F.eks Gjønnes? Spinningssalen står tom store deler 

av året, da BOC ikke bruker den. Klatreveggen brukes ikke, hvorfor?  

• Hvordan er det å få koordinert halltid i de ulike gymsalene? Finnes det et system for 

bookingen til de ulike gymsalene? Her burde det vært et sentralt koordinert system.  

• Arealknapphet rundt Sandvika  

• Vi drøftet behov og virkning av å regulere sjøarealene i Bærum. Eksempel - Koksa,   

• Enda bedre informasjon om prosesser og søknader til klubbene fra BIR og Bærum kommune 

• Legge ut relevant informasjon til klubbene på BIRs hjemmeside - informasjon om mulighet 
for å søke om økonomiske midler, stiftelser, osv.  Informasjon om framgangsmåte for å 
komme inn i anleggsplanen   

• Mulighet for ekstra støtte fra BIR til små idrettslag som ikke har nok dugnadsressurser blant 
medlemmer / foreldre for å komme i gang med sårt tiltrengte anlegg-    

• Interne likheter dreier seg vel om styring av å løfte de ulike småidrettene i hvert 

fleridrettslag slik at de store gruppene ikke blir for dominerende. 

• Økonomiske like rammebetingelser innenfor samme idretter 



• 100% rettferdighet mellom forskjellige idretter, bærekraft, mangfold, alternativt 

• Ski og ballidretter vinner i konkurransen mot de mindre idrettene 

• Ulike idretter har ulike forutsetninger. De store blir gjerne større. Turnhall er eksempelvis 

mangelvare 

• Anlegg nær skoler er «lett» å bygge, anlegg for mindre idretter er mer krevende å få 

prioritert. 

• Et sted å være 

• Like økonomiske forhold - for brukerne  

• Hvem får markedsføre seg hvor, eksempler er skolene. 

• Tilrettelegge for alle, funksjonshemmede, andre kulturer, de som faller utenfor. 
 

 
Økt tilbud innen friidrett gjennom samarbeid mellom klubber? 
Friidrett ønsker å samarbeide med andre ved å tilby variasjon og basisferdigheter på samme måte 

som turn. Ønsker minianlegg rundt omkring på banene. Ved prosjektering må eksisterende anlegg 

som f.eks lengde grop reetableres og ikke forsvinne bare fordi man anlegger kunstgress (Frembanen). 

Skolene må koordineres slik at alle får friidrettsdag på den nye stadioen. 

 

Lite engasjement knyttet til dette spørsmålet; flere mente at det var tilstrekkelig med Tyrving 

• Tyrving har flyttet på seg flere ganger. Nå er vi lokalisert på Rud. Vi lever greit med flyttingen. 

På Rud er det fantastiske muligheter. Ved flyttingen har vi mistet lokaltilhørigheten til 

Bærum Øst. I hvilken grad finnes det interesse i at andre klubber kan ha et friidrettstilbud? 

En utfordring er at det blir lang kjørevei for de som bor langt fra Rud. Hvis det finnes lokale 

grupper, så tror vi at friidrett hadde vært mer populært, dersom lokale klubber hadde hatt et 

friidrettstilbud, slik som Jardar har. Friidrett kan være veldig spesialisert. Tyrving kan hjelpe 

klubber, ved å drive friidrettstrening for å vise hva dette er. Det har vært forsøkt allidrett 

flere steder. Det er lettest å drive med allidrett, sammenlignet med spesialidretter, da det 

trengs bare en ballbane. Tyrving kan tilby at de kan drive kast trening for håndballklubber 

eler sprinttrening for fotballklubber, men vi kan ikke starte lokaltreninger for andre 

idrettslag. Det er et mål å ha et lokalt tilbud for yngre årsklasser, flere steder i kommunen, 

slik at ikke foreldre trenger å kjøre så langt.  

 

• Invitere til åpen dag hvor det er anledning til å ta friidrettsmerket?  

• Dersom noen tar kontakt med Tyrving, vil de gi råd og hjelp, til å starte sin egen gruppe e.l.  

• Kommunen tildeler treningstid og fordeler hall i flere anlegg 

• Lite friidrettserfaring i gruppen, men mener at det er riktig å øke samarbeid 

• Refereres til et samarbeid mellom skiklubber i Bærum og utøvere som trener 
alternativt sammen 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Hvordan skape økt padletilbud i områdene Fornebu/Sandvika? 
Flere i gruppen mente det var tilstrekkelig med tilbud, og ikke behov for ytterligere tilbud. 

Våre innspill går langs to linjer:  
1)Båttrafikken/ reserverte områder for ikke-motorisert vannsport:  
Problemstilling: hvordan ville idrettslag de ville ha gått frem hvis (mesteparten av) bilistene kjørte i 

150 km/t (fem ganger tillat hastighet) i nærheten av leke-/idrettsplasser for barn eller ungdommer 

på snøscootere leker seg i 60-70 km/t i lysløyper hvor det pågår langrennstrening for barn. Disse 

illustrasjonene er jo ikke så helt forskjellig fra hva padlere/roere opplever på våre treningsfelt. 

Det aller viktigste: 5 knops fartsgrense innenfor øyene og stenging under Kalvøya-brua.  Dette er 

svært viktig for å fremme padling; både tur og konkurranse.  MEN: Bedre skilting må på plass slik at 

båtførere blir klar over reglene.  

 

Skape et båtfritt, dvs trygt og sikkert, aktivitetsområde for roere, padlere, badende og andre myke 

brukere mellom den nye utfyllingen i Sandviksbukta og Kadettangen.  

Sandvika sjøfront - her har vi levert innspill tidligere. Færre båtplasser. Småbåthavnen Tydeligere 
prioriteringer av fellesarealer til allmenheten.   
  
Dette betyr at havn(er) for motoriserte båter må plasseres på østsiden av utfyllingen. Det vil 
sannsynligvis være gunstig, og gi mange båtplasser, at det også etableres lange båthavns-brygger 
(med båtplasser kun på østsiden) ut fra utfyllingen retning Kalvøya. Disse vil da gi perfekt fysisk 
avgrensning mot bade- og padleområdet samtidig som de vi fungere som bølgebrytere. 
 
Kart som viser tidligere innspill om grønn led.  Se vedlagte kart. Er det mulig å merke en slik grønn 
led?  
 
Koksa og Sandviksbukta er viktigst på kort sikt for padleklubbene, men etterhvert se på andre 
vannområder som bør reserveres for ikke-motorisert vannsport.  
 
Koksa er vist som område for idrett/vannsport i kommuneplanens arealdel.  SKK ønsker hjelp fra 
kommunen til å lage reguleringsplan for inkl. kostnaden.  



 

 
2) Tilgang til kajakker (landplasser med mulighet for kortidsleie av kajakker) 
Bærum Turlag har kajakkutleie i Bjørnsvika og på Oksenøya.  Aktuelle steder for kajakkstativ: Koksa, 
Storøyodden, Høvikodden, Kadettangen 
Storøyodden: SKK har gjort forsøk på kajakkdeling, midlertidig kajakkstativ - byggesak krever søknad, 
men fikk politisk tillatelse i 2022.  
 

5-knops området kan bli for stort slik at det går utover annen aktivitet, eksempelvis båtmiljøet. 

Balanse i hensyntagen til padling og andre sjøaktiviteter er viktig 

I området er det mange båthavner og derfor mye båttrafikk. Området er lite egnet for å utvikle 
padling 
 

 


